



عمادة شؤون الطلبة

نموذج معلومات النوادي الطلابية 2023-2024




التاريخ:



<p>Club Name: Sustainability Club</p> <p>A brief Overview of the Sustainability Club:</p> <p>A Sustainability Club focuses on promoting environmental sustainability. Activities include educational workshops, green initiatives like recycling, community engagement such as clean-up drives, advocacy for eco-friendly policies, and fostering sustainable living practices among members and the wider community. The goal is to raise environmental awareness and contribute to a sustainable future.</p>	<p>اسم النادي: نادي الاستدامة</p> <p>نبذة مختصرة عن النادي:</p> <p>نادي الاستدامة هو تجمع طلابي يركز على تعزيز مفاهيم وممارسات الاستدامة داخل الحرم الجامعي وفي المجتمع المحلي. يهدف النادي إلى نشر الوعي حول أهمية الحفاظ على البيئة وتطوير ممارسات صديقة للبيئة. يشارك أعضاء النادي في مشاريع متنوعة مثل حملات إعادة التدوير، ورش عمل حول الاستهلاك المستدام، ومبادرات لتقليل البصمة الكربونية. يعمل نادي الاستدامة أيضاً على تشجيع البحث الطلابي والمشاريع المتعلقة بالاستدامة، مما يوفر منصة للطلاب لتبادل الأفكار والخبرات وتطوير حلول مبتكرة للتحديات البيئية.</p>
<p>Club Goals:</p> <ul style="list-style-type: none"> • Promoting Environmental Awareness: Educating members and the wider community about environmental issues and sustainability. • Implementing Sustainable Practices: Encouraging and facilitating eco-friendly practices in the community, such as recycling, energy conservation, and waste reduction. • Community Engagement: Involving members and the broader community in activities like tree planting, clean-ups, and educational events. • Advocacy: Pushing for environmental policies and practices within the organization and in the wider community. • Sustainable Development: Contributing to the achievement of broader sustainable development goals, such as reducing carbon footprint and conserving natural resources. • Building Networks: Collaborating with other groups and organizations to amplify impact and share resources. 	<p>أهداف النادي (3-5):</p> <ul style="list-style-type: none"> • تعزيز الوعي البيئي: يهدف نادي الاستدامة إلى رفع مستوى الوعي بين الطلاب والمجتمع المحلي حول القضايا البيئية وأهمية الحفاظ على الموارد الطبيعية. • تطوير ممارسات الاستدامة: يسعى النادي إلى تطوير وتنفيذ ممارسات وأنشطة مستدامة داخل الحرم الجامعي، مثل إعادة التدوير، تقليل الاستهلاك، واستخدام الطاقة المتجددة. • تشجيع البحث والابتكار: يركز النادي على تشجيع الطلاب على القيام بأبحاث ومشاريع متعلقة بالاستدامة، لتطوير حلول مبتكرة للتحديات البيئية. • التعاون والشراكات: يسعى النادي لإقامة شراكات مع منظمات ومؤسسات محلية وعالمية لتبادل الخبرات والموارد في مجال الاستدامة. • تعزيز الاستهلاك المسؤول: يهدف النادي إلى نشر ثقافة الاستهلاك المسؤول والأخلاقي من خلال تنظيم ورش عمل وحملات توعوية. • ترسيخ مفهوم الاستدامة وأثره في جودة الحياة الاجتماعية. • ارساء وتعميق مفهوم الاستدامة الثقافية وصناعة المستقبل.
<p>Main task of the club:</p> <p>The main task of a Sustainability Club is to actively promote and implement sustainable practices within its community. This involves organizing educational and awareness programs about environmental issues, leading initiatives for reducing waste and conserving resources, and engaging in community projects like clean-ups and tree</p>	<p>المهام الرئيسية للنادي (3-5):</p> <ul style="list-style-type: none"> • تنظيم حملات التوعية والتثقيف: يقوم النادي بتنظيم حملات توعوية حول الاستدامة والحفاظ على البيئة، تشمل ورش عمل، ندوات، ومحاضرات تعليمية لزيادة الوعي البيئي بين الطلاب والمجتمع. • إطلاق مشاريع الاستدامة: تنفيذ مشاريع ملموسة تعزز الاستدامة، مثل مبادرات إعادة التدوير، تركيب أنظمة طاقة متجددة، وإنشاء حدائق مستدامة داخل الحرم الجامعي.

<p>planting. The club works to foster a culture of environmental responsibility and advocate for sustainable policies both within its organization and in the wider community.</p>	<ul style="list-style-type: none"> تشجيع البحث والابتكار في مجال الاستدامة: تحفيز الطلاب على القيام بأبحاث وتطوير مشاريع تركز على حلول مبتكرة للتحديات البيئية والاستدامة. تنظيم فعاليات وأنشطة مجتمعية: تنظيم فعاليات تفاعلية مثل حملات التنظيف، ورش العمل العملية، والمشاركة في أنشطة مجتمعية تعزز المشاركة الفعالة في قضايا الاستدامة. تنظيم فعاليات تبرز علاقة الاستدامة بالجوانب الاجتماعية والثقافية والفنية والتربية المستقبلية. بناء شبكات التعاون: تطوير شراكات مع منظمات ومؤسسات أخرى تعمل في مجال الاستدامة لتبادل الخبرات وتعزيز التعاون في مشاريع مشتركة.
<p>Suggested Activities related to the nature of the club:</p> <ul style="list-style-type: none"> • Eco-Friendly Workshops and Seminars: Hosting educational sessions on topics like recycling, composting, sustainable living, and renewable energy. • Green Challenges: Organizing challenges for members and the community to reduce their carbon footprint, like a no-plastic week or a bike-to-work day. • Community Clean-Up Drives: Arranging events to clean local parks, beaches, or community spaces. • Tree Planting Initiatives: Collaborating with local authorities or organizations for tree planting activities to promote green spaces. • Recycling Programs: Setting up and managing recycling stations or campaigns within the community or institution. • Sustainability Fairs: Hosting fairs or exhibitions showcasing sustainable products, technologies, and practices. • Collaborative Projects: Partnering with local businesses or NGOs for sustainability projects, like setting up community gardens or solar panel installations. • Awareness Campaigns: Conducting campaigns on environmental issues, like climate change awareness, wildlife conservation, or water conservation. 	<p>أنشطة مقترحة من النادي بحسب طبيعته (3-5):</p> <ul style="list-style-type: none"> • ورش عمل حول الاستدامة وإدارة النفايات: تنظيم ورش عمل تعليمية حول مواضيع مثل إعادة التدوير، التسميد، وتقليل النفايات، لتعزيز ممارسات الاستدامة بين الطلاب والمجتمع. • مبادرات التشجير وزراعة الحدائق: تنظيم حملات لزراعة الأشجار وإنشاء حدائق مستدامة داخل الحرم الجامعي وفي المجتمع المحلي، لتعزيز البيئة الخضراء والوعي البيئي. • مسابقات الابتكار في مجال الاستدامة: تنظيم مسابقات لتشجيع الطلاب على تقديم حلول مبتكرة لتحديات الاستدامة، مثل تطوير منتجات صديقة للبيئة أو حلول لتوفير الطاقة. • حملات التوعية البيئية: إطلاق حملات توعية لتسليط الضوء على قضايا مثل تغير المناخ، الاستهلاك المستدام، وأهمية الطاقة المتجددة. • التعاون مع المنظمات البيئية: تنظيم فعاليات مشتركة مع منظمات بيئية محلية وعالمية لتعزيز التعاون وتبادل المعرفة والخبرات في مجالات الاستدامة والحفاظ على البيئة..
<p>Comments or notes:</p>	<p>أية ملاحظات إضافية (إن وجدت)</p>
<p>Faculty member Al Ain: Professor Eid Abo Hamza Name and signature: </p>	<p>عضو هيئة التدريس (ممثل النادي) مقر العين: أ.د. عيد جلال أبو حمزة الاسم والتوقيع: </p>



Abu Dhabi: Dr.maysoon.samarah Name and signature: 	مقرأبو ظبي: د.ميسون سمارة الاسم والتوقيع: 
Student Affairs in charge Al Ain: Ghadeer alnabelsi Name and signature:  Abu Dhabi: Wesam Suliman Name and signature: Wesam	الموظف المسؤول من عمادة شؤون الطلبة مقر العين: غدير النابلسي الاسم والتوقيع: غدير النابلسي مقر أبو ظبي: وسام سليمان الاسم والتوقيع: Wesam